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احمدينژاد:
زلزلهدرتهرانجدياست

رئيس جمهور با تاكيد بر لزوم جدي گرفتن وقوع 
زلزله در تهران گفت: زمان وقوع زلزله مشخص 
نيست؛ اما شرايط طبيعي نشان مي دهد وقوع آن در 

تهران قطعي است. 
به گزارش فارس، محمود احمدي نژاد در جريان 
بازديد از مجتمع اردوگاه هاي اسكان اضطراري 
بشارت در غرب تهران، با اشاره به مديريت بحران 
زلزله تصريح كرد:  بحران  تهران بخصوص  در 
آمادگي و توانمندي مقابله با بحران و ارائه خدمات 
در تهران خوب است اما نسبت به وسعت و جمعيت 

استان كافي نيست. 
احمدي نژاد با توصيه به مردم تهران كه به 
زندگي در شهرهاي  ديگر كشور هم فكر كنند،  
افزود: در حال حاضر 13 ميليون و 700 هزار نفر در 
استان تهران هستند كه از اين جمعيت قريب 8 ميليون 
نفر در شهر تهران سكونت دارند و اگر حادثه اي رخ دهد، 

خسارت سنگيني به بار خواهد آورد.
وي تصريح كرد: ابعاد شهري، و سازه ها، بافت 
فرسوده و تركيب ساختار جمعيتي تهران نشان 
مي دهد كار امداد و نجات در اين شهر بسيار بزرگ 
است و جا دارد همه امكانات كشور براي مقابله با 

حوادث احتمالي در تهران بسيج شوند. 
رئيس جمهور گفت: هر شهروند براي ما عزيز 
است و طبعا بايد هدف گذاري ها به سوي نقطه اي 
برود كه اگر حادثه اي پيش آمد كسي دچار آسيب 

ماندگار نشود و اين كار نيازمند عزم جدي است. 
احمدي نژاد افزود: اگر حادثه اي در تهران رخ 
دهد دسترسي به نقاط حادثه ديده دشوار مي شود و 
شبكه هاي آب، برق و گاز قطع مي شود و حتي شايد 
نتوانيم بموقع وارد عرصه تصميم گيري و حوزه 

ماموريت خود شويم. 
وي بر همين اساس به مسوولان توصيه كرد 
هر هفته يك مانور بسيار جدي و عملياتي و نزديك 
به واقع با حضور همه بخش ها در خصوص امداد و 
نجات در تهران برگزار كنند. احمدي نژاد تاكيد كرد: 
وزير كشور و مسوولان ساير دستگاه ها بايد نيمي 
از وقت خود را به موضوع امداد و نجات در تهران 
اختصاص دهند و با جديت پاي كار آيند و در ابعاد 

ميليوني برنامه ريزي كنند. 
وي همچنين به مسوولان توصيه كرد موضوع 

آموزش مردم براي مقابله با حوادث را جدي بگيرند
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طرحهايي
برايكاهشتعطيلات

كتايون مصري/ گروه جامعه

طرح كاهش تعطيلات در مدارس و دانشگاه ها 
كه بارها از سوي نمايندگان مجلس و كارشناسان 
اجتماعي مطرح و به فراموشي سپرده شده بود، 
بارديگر به شوراي عالي انقلاب فرهنگي رفت تا 
شايد اين بار تعداد روزهاي تعطيل سال كاهش 

يابد.
دبيركل شوراي عالي آموزش وپرورش پيش از 
ايام نوروز با اشاره به جزئيات سند تحول بنيادين 
آموزش و پرورش خبر داد كه تعداد روزهاي تعطيل 
مدارس كاهش مي يابد. مهدي نويد ادهم در اين باره 
گفت: طبق اين سند، تغييرات عمده اي را در شروع 
و پايان سال تحصيلي و تعطيلات تابستان ايجاد 
كرده ايم. وي به طور صريح اعلام كرد كه تعطيلات 

مدارس كاهش مي يابد.
حميدرضا  تا  بود  كافي  روز  چند  تنها  اما  
كاهش  پرورش  و  آموزش  وزير  حاجي بابايي 
تعطيلات را نيازمند بررسي بيشتر بداند و اين امر را 

به بعد موكول كند.
هاجر تحريري نيك صفت رئيس پژوهشگاه 

مطالعات وزارت آموزش و پرورش، در خصوص 
كاهش تعطيلات تابستان نيز گفت: هنوز دستوري 
كاهش  خصوص  در  پژوهشي  اين كه  بر  مبني 
تعطيلات تابستان انجام دهيم به ما ابلاغ نشده 
است و ممكن است در حال حاضر اين موضوع را 

جاي ديگر انجام دهند. 
وي با بيان اين كه لازمه وجود كاهش تعطيلات 
تابستان اين است كه بايد در خصوص آن يك 
مطالعه دقيق انجام شود، گفت: فرض كنيم كه 
ما طرح كاهش تعطيلات را اجرا كنيم آيا امكانات 
لازم را براي كشاندن و آمدن دانش آموزان به 

مدرسه دارا هستيم. 
به عقيده وي، در مناطق گرمسير نمي توان 
دانش آموزان را در تابستان به مدرسه آورد و حتي در 
بسياري از نقاط كشور ما نيز كه زياد گرمسير نيست 
در طول تابستان درجه حرارت بالايي وجود دارد و 
كشاندن دانش آموزان به مدرسه بسيار دشوار است 
ضمن اين كه شهر تهران به عنوان مناطق گرمسير 
نيست ولي در تابستان كشاندن دانش آموزان به 

مدرسه بسيار مشكل ساز است.
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رئيس مجلس شوراي اسلامي اجراي قانون را پايه اصلي 
توسعه كشور دانست و گفت: نبايد كار خلاف قانون در كشور 
صورت گيرد و اگر دستگاهي اقدام غيرقانوني داشت بايد با 

آن مقابله كرد. 
به گزارش ايسنا، علي لاريجاني در ديدار معاون پارلماني 
وزارتخانه ها و دستگاه هاي اجرايي اظهار كرد: كار خلاف 
قانون، مغايرت با شرع دارد و حتي اگر بخواهيم عدالت گرا 

باشيم بايد قانونگرا باشيم.
 رئيس قوه مقننه با بيان اين كه اگر عادت به خلاف قانون، 
عادي شود، در زندگي روزمره مردم هم اثرگذار خواهد بود، 
گفت: الگوي ما درخصوص توجه به قانون، مقام معظم رهبري 
است و ايشان شخصيتي است كه همواره بيشترين تاكيد را به 
رعايت قانون در كشور دارند. رئيس مجلس شوراي اسلامي 
گفت: نمايندگان مجلس براساس سوگند نمايندگي شان، 
هرگاه احساس كنند كه عدم اجراي قانون يا قانون شكني در 

بخشي صورت مي گيرد در برابر آن واكنش نشان مي دهند. 
رئيس قوه مقننه همچنين با بيان اين كه فضاي حاكم 
بر مجلس و دولت، داراي روحيه همگرايي و همكاري است، 

خاطرنشان كرد: اگر پاسخ به تذكرات نمايندگان مجلس سريع 
داده شود تعداد زيادي از آنها به مرحله سوال در كميسيون، 
صحن علني يا استيضاح نمي رسد. رئيس قوه مقننه، ايجاد 
كميته اي براي ساماندهي  روابط  مجلس و دولت با رعايت 
چارچوب قانون اساسي، رعايت انصاف و نيز توجه به حفظ 
شأن نمايندگان و سهولت ارتباط تلفني نمايندگان با وزراء را از 
ديگر راهكارهاي تعامل در سال همت مضاعف، كارمضاعف 
ذكر كرد. وي سپس به قانون برنامه پنجم توسعه پرداخت و 
افزود: در آستانه برنامه پنجم توسعه دستگاه هاي اجرايي بايد 
نسبت به موارد و راهكارهاي دستيابي به اهداف سند چشم انداز 
توسعه، فعال تر و دقيق تر برخورد كنند. لاريجاني درخصوص 
همكاري و ديدارهاي مجلس و دولت گفت: در آيين نامه داخلي 
مجلس، ظرفيت هاي لازم براي اين موضوع پيش بيني شده 
است به نحوي كه دولت مي تواند گزارش هايي را در صحن 

علني مجلس ارائه كند. 

لاريجاني: نبايد كار خلاف قانون در كشور انجام شود

افتادن  جريان  به  از  زيادي  زمان  هنوز 
مردم  ميان  در  مركزي  بانك  ايران چك هاي 
نمي گذرد كه بايد به تدريج خود را براي خداحافظي 

با اين ابزار مبادلاتي آماده كنند. 
رئيس بانك مركزي در كنفرانس خبري ديروز 
خود در ميان انبوه اخباري كه اعلام كرد، سياست 
با  آن  جايگزيني  و  درشت  اسكناس هاي  انتشار 
چك هاي بانكي موجود به شكلي شفاف تر از قبل 

مورد تاكيد قرار داد. 
محمود بهمني در پايان گفتگو با خبرنگاران كه 
درباره زمان انتشار اسكناس هاي 10 هزار توماني 
سخن مي گفت، اظهار كرد: با انشار اسكناس هاي 
10هزار توماني و درشت كه تا پايان خرداد در اختيار 
مردم قرار مي گيرد، چك هاي بانكي به مرور از رده 

خارج خواهد شد. 
انتشار  توقف  دوباره  اعلام  با  همچنين  وي 
ايران چك 200 هزار توماني گفت: خروج ايران 
چك ها از بازار با ايران چك هاي 50 هزار توماني 
آغاز خواهد شد چراكه بانك مركزي در نظر دارد با 

اين اقدام جلوي پولشويي را بگيرد. 
بهمني يك خبر ديگر هم درباره ايران چك ها 
داد: در نظر گرفته ايم چك هاي باقيمانده با يك 
امضاي خريدار به فروش برسد تا سير طي شده 

توسط چك ها مشخص شود. 
سياست انتشار ايران چك هاي بانك مركزي 
نخستين بار در زمان مديريت سابق بانك مركزي 
و با هدف جلوگيري از توليد ايران چك هاي بدون 
پشتوانه بانك هاي كشور طراحي و از سال 86 اجرا 
شد. در نتيجه اين سياست ايران چك هاي سابق كه 
هر بانك به طور جداگانه براي خود منتشر مي كرد 
جمع آوري و ايران چك هاي جديد بانك مركزي 
جايگزين آن شد. بانك مركزي انتشار ايران چك 
بانك ها را يكي از عوامل تورم افسارگسيخته 2-3 
با همين سياست حدود  سال اخير مي دانست و 
13 هزار ميليارد تومان از ايران چك هاي بانك ها 

را جمع آوري كرد. 
وي ژگي مهم ايران چك بانك مركزي آن بود كه 
بانك ها براي دريافت و استفاده از آن بايد ما به ازايي 
را به صورت ريالي در بانك مركزي سپرده گذاري 
مي كردند. به اين ترتيب قدرت خلق پول از بانك ها 
گرفته شده و يكي از عوامل افزايش نقدينگي مهار 

مي شد. 
اما ظاهرا بعد از حدود 3 سال از به جريان افتادن 
شرايطي  با  كه  مركزي  بانك  چك هاي  ايران 
بسيار آسان و عينا مانند اسكناس مورد مبادله قرار 
اين سيستم ممكن  مي گيرد، مشخص شده كه 

است بهشتي براي پولشويان باشد و بايد فكري 
براي آن كرد. لذا چاره كار در آن ديده شده است كه 
با انتشار اسكناس هاي درشت تر، چك پول هاي 

موجود در بازار به تدريج از رده خارج شود. 
هم اكنون ايران چك هاي بانك مركزي در دو 
رقم 50 و 100 هزارتوماني در دسترس مردم قرار 
دارد و سهولت مبادله آنها باعث شده امكان استفاده 
از ايران چك در دستگاه هاي خودپرداز بانك ها نيز 
فراهم شود اما سياست جديد بانك مركزي تا زمان 
خروج كامل چك بانك از مبادلات پولي آن است 
كه رد و بدل شدن ايران چك با قيد امضاي  خريدار 

آن صورت پذيرد.

اخبار  مصاحبه  اين  در  مركزي  بانك  رئيس 
ديگري را هم اعلام كرد كه اهم آنها به شرح زير 

است:
سياستي-  بسته  محتواي  توضيح  در  بهمني 
نظارتي سال 89 نظام بانكي كشور گفت: نرخ سود 
سپرده علي الحساب يك تا 3 ماهه بانك ها 6 درصد، 
3 تا 6 ماهه 8 درصد و كمتر از يكسال تا 6 ماه 

11 درصد در اين بسته در نظر گرفته شده است. 
وي با بيان اين كه حساب هاي دومنظوره در 
بانك ها را از بين برديم، تصريح كرد: نرخ سود 
سپرده ها و تسهيلات در مناطق آزاد با سرزمين 
اصلي به منظور جلوگيري از انتقال پول به اين 

مناطق يكسان شد و اين امر به مصلحت بود. 
 نرخ سود تسهيلات مسكن مهر

دولت  پرداختي  يارانه هاي  خصوص  در  وي 
براي تسهيلات بانكي گفت: اين امر با توجه به 
واقعي شدن نرخ ها و كاهش نرخ تورم منتفي شده 

است، همچنين در مورد مسكن مهر نيز بر اساس 
دستورالعمل تدوين شده در 2 ماه اخير قرار است 
نرخ سود قرض الحسنه تسهيلات مسكن مهر براي 
روستاها 4 درصد، مراكز استان ها 7 درصد و تهران 
9 درصد باشد كه مابه التفاوت آن تا 12 درصد از محل 

يارانه ها توسط دولت جبران خواهد شد. 
رئيس كل بانك مركزي در خصوص بدهي 
دولت به بانك ها نيز گفت: بر اساس برنامه چهارم 
توسعه قرار بود بدهي دولت تا پايان اين برنامه به 
بانك ها به صفر برسد و سالانه 20 درصد كاهش 
يابد كه اين كار انجام شده و اين رقم در حال كاهش 
است به نحوي كه رقم آن در حال حاضر به 98 هزار 

و 765 ميليارد ريال رسيده است. 
 تسهيلات مسكن فقط در بانك مسكن

براي  تسهيلات  اعطاي  كرد:  اعلام  بهمني 
جز  به  مختلف  بانك هاي  توسط  مسكن  خريد 
بانك مسكن در بسته امسال ممنوع شده و وام هاي 
مسكن به منظور كنترل قيمت فقط به بخش توليد 

اختصاص خواهد يافت. 
وي از ورود اسكناس 10 هزار توماني تا پايان 
خرداد ماه امسال به بازار خبر داد و افزود: بانك 
مركزي قصد دارد با ورود اسكناس هاي درشت 
به مرور چك پول ها را از سطح جامعه جمع آوري 

كند. 
 كاهش نرخ حق الوكاله بانك ها

بهمني از كاهش نرخ حق الوكاله بانك ها در 
بسته سال جاري به 5 / 2درصد خبر داد و اين امر 

را باعث افزايش رقابت بانك ها دانست. 
بانك هاي  قانوني  سپرده  نرخ  همچنين  وي 
تخصصي را 10 درصد اعلام كرد و افزود: اين امر 
امكان اعطاي تسهيلات بيشتر توسط اين بانك ها 

را فراهم مي كند. 
بهمني نسبت هاي حساب هاي قرض الحسنه 
پس انداز را در بسته امسال 10 درصد ذكر كرد و 
افزود: نرخ سپرده هاي ديداري و ساير 17 درصد، 
كوتاه مدت 5 / 15 درصد، يك ساله 15 درصد، 2 
ساله و 3 ساله 11 درصد، 4 ساله 10 درصد و 5 ساله 

نيز 10 درصد در نظر گرفته شده است. 
رئيس كل بانك مركزي در خصوص وام هاي 
كوچك مورد نياز مردم گفت: در بسته بانك مركزي 
به نيازهاي كوچك افراد توجه شده است به نحوي 
كه در قالب وام هاي جعاله تا 3 ميليون تومان و 
براي تعمير منازل تا 5 ميليون تومان مردم مي توانند 
از بانك ها وام دريافت كنند، همچنين وام خودرو 
نيز 7 ميليون تومان و وام خودروهاي فرسوده 10 

ميليون تومان در نظر گرفته شده است. 

 اكبر عبدي، بازيگر توانمند سينما و تلويزيون در اين مجموعه در 3 نقش مختلف ظاهر شده است مشروح اين خبر را در صفحه 3 بخوانيد./ عكس: مصطفي اميني- جام جم

»پرانتز باز« پوراحمد  از جمعه
 در شبكه تهران
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رايانهحقوقماراپرداختنميكند!
حيدري از تهران: 72 راننده س��واري بين ش��هري در خط 
تهران به ش��مال پايانه شرق هستيم. اخيرا شهرداري منطقه 
13 خواب��گاه رانندگان را خ��راب و خوابگاهي دورتر از مكان 
قبل��ي با وروديه 1000 تومان احداث كرده اس��ت. همين امر 
باعث شده تا رانندگان زمان استراحت خود را در خودروهاي 
خود به سر ببرند كه اين نيز مي تواند عواقب جبران ناپذيري را 
براي راننده و مسافر داشته باشد. حال از شهرداري درخواست 

دارم با حذف ورودي، مشكل اين عده را حل كند.
تقي پور از بوكان: معوق��ات يك ماه مرخصي فرهنگيان 
بوكان هنوز پرداخت نش��ده است، از اداره آموزش و پرورش 

درخواست رسيدگي دارم. 
موسي زاده از سرعين: سند منازل مسكوني اين شهرستان 
اغلب داراي مش��كل اس��ت و اداره مسكن و شهرسازي هيچ 
اقدام��ي در جهت جلوگيري از اخذ اس��ناد غير قانوني انجام 

نداده است. 
غلامرضايي: روز دوم فروردين ماه پسرم با خودروي پژو 
206 خود با يك دس��تگاه خودروي متعلق به اورژانس 115 
تص��ادف كرد و پس از طي مراحل قانوني اش، اداره ترخيص 
ب��ا اخ��ذ 35 هزار تومان خ��ودرو را ترخيص ك��رد ولي وقتي 
جهت خارج كردن خودرو از پاركينگ اقدام كرديم، متاسفانه 
پاركين��گ بدون در نظر گرفتن قانون،  35 هزار تومان ديگر 
طلب كرد، حال سوالم از مسوولان امر اين است كه دريافت 

مجدد 35 هزار تومان پاركينگ براي چه بوده است ؟
 86 س��ال هاي 87-  معوق��ات  ك��رج:  از  س��لطاني 
بازنشس��تگان فرهنگي هنوز پرداخت نش��ده است؛ در حالي 
كه بازنشس��ته هاي فرهنگي پيش از س��ال نو چش��م انتظار 

دريافت آن بوده اند. 
ي��ك معلم حق التدري��س از قزوين: آم��وزش و پرورش 
ناحي��ه ي��ك قزوين حق الزحمه معلم��ان حق التدريس را به 
صورت عادلانه پرداخت نمي كند و هر ماه مبلغ دريافتي امان 
كمتر از كاركردمان محاسبه مي شود و وقتي به اين رفتار آنها 

اعتراض مي كنيم، مشكل را از رايانه ذكر مي كنند. 
احمدي از س��بزوار: جاده سبزوار تا ميدان دام و احشام به 
طول 2 كيلومتر بس��يار كم عرض اس��ت و اين در حالي است 
ك��ه راه بس��ياري از روس��تاها از اين جاده اس��ت، از اداره راه 

درخواست رسيدگي دارم. 
فولادي از بيجار: پش��ت سر هم حركت كردن تانكرهاي 
نفت كش در جاده هاي غرب كش��ور باعث شده است امنيت 
جاده ه��ا ت��ا حد زيادي كم ش��ود و خودروهاي س��بك دچار 

تصادفات گسترده شوند. 
يك ش��هروند از تهران: برخي از داروخانه ها بدون رويت 
نس��خه مراجعه كننده، اقدام به فروش قرص هايي همچون 
ترامادول مي كنند از وزارت بهداشت درخواست دارم با اجراي 
قوانين س��خت مانع از در اختي��ار قرار گرفتن اين قرص هاي 

خطرناك در ميان عموم مردم شود.
جعفري از زنجان:  قرار بود روستاييان وام ساخت مسكن 
7 ميلي��ون توماني را از اين پ��س 10 ميليون تومان دريافت 
كنند، ولي اكنون پس از گذش��ت 2 ماه از اين تصميم، هنوز 
بانك ه��ا اع��لام مي كنند كه هي��چ بخش��نامه اي را در اين 

خصوص دريافت نكرده اند. 

حق با شماست

22262142info@jamejamonline.ir

تهراننيازمند3ميليون
و400هزارواحدمسكوني

جلسه روز گذشته شوراي شهر تهران به بررسي لايحه 
تشكيل ستاد هماهنگي سياست هاي اقتصادي، توليد و عرضه 
مسكن شهر تهران و گزارشي از تعداد واحدهاي مسكوني مورد 
نياز در افق 1404 گذشت.رئيس كميسيون برنامه و بودجه شوراي 
شهر تهران در اين نشست گفت كه پايتخت در افق 1404 به 3 

ميليون و 400 هزار واحد مسكوني جديد نياز دارد.
به گزارش ايسنا، رسول خادم ضمن اشاره به جلسه 
مشترك با وزارت مسكن و اقتصاد و دارايي در ارتباط با 
بررسي وضعيت مسكن، توليد و عرضه آن تا افق 1404، 
گفت: در اين جلسه، آمار و اطلاعاتي به صورت پراكنده از هر 
يك از دستگاه هاي اجرايي ارائه شد كه به تاييد وزير مسكن 
سابق و فعلي وزارت اقتصاد و دارايي هم رسيده است.وي 
تصريح كرد: بر اساس اين آمار، 6 تا 7 درصد خانه هاي تهران 
خالي از سكنه است و تعداد واحدهاي مسكوني مورد نياز براي 
جبران استهلاك واحدهاي مسكوني موجود، بدون احتساب 
بافت هاي فرسوده و واحدهاي مسكوني لازم براي نوسازي 
بافت هاي فرسوده با احتساب ضريب استهلاك سالانه براي 
واحدهاي توليد شده، سالانه 60 هزار واحد برآورد شده است.
خادم افزود: تعداد واحدهاي مسكوني لازم براي تامين نياز 
زوج هاي جوان با احتساب ضرايب ذخيره و استهلاك سالانه 
براي واحدهاي توليد شده بيش از يك ميليون و 100 هزار واحد 
است.حمزه شكيب، رئيس كميسيون توسعه و عمران شوراي 
شهر تهران در ادامه اين گزارش گفت: چند سال است كه به 
دنبال ساخت واحدهاي مسكوني جديد هستيم، اما در عمل 

كمتر از 400 واحد مسكوني نيز هنوز ساخته نشده است.

پيشنهادوزارتعلومبراي
اعزامدختراندانشجوبهحج

مديركل اداره فرهنگي وزارت علوم با اشاره به آغاز اعزام 
دانشجويان به سفر حج در سال جاري، از پيشنهاد وزارت علوم 
مبني بر اعزام يك محرم به همراه دانشجويان دختر خبر داد و 
افزود: در صورت تصويب اين پيشنهاد در شورايي متشكل از 
نمايندگان وزارت علوم و بهداشت،  نهاد نمايندگي مقام  معظم 
رهبري در دانشگاه ها و دانشگاه آزاد اسلامي، در سازمان حج و 

زيارت براي اعلام سهميه مطرح خواهد شد.
جليل دارا در گفتگو با ايسنا گفت: با توجه به اعلام موضع 
عربستان و آغاز اعزام زائران به عمره، وزارت علوم طي 
جلساتي در آينده نزديك با مسوولان سازمان حج و زيارت 
نشست خواهد داشت تا وضعيت عمره دانشجويي و اعزام 

دانشجويان مشخص شود.
وي با بيان اين كه آمار دانشجويان اعزامي منوط به 
سهميه سازمان حج و زيارت است،  افزود: در ايام نوروز به 
دليل موانع و توقف اعزام زائران به سفر عمره اين فرصت 
از دست رفت و طيفي از دانشجويان كه در اين ايام مشرف 

مي شدند، نتوانستند به اين سفر معنوي اعزام شوند.
دارا با اشاره به كاهش نفرات در اعزام به عمره، اظهار كرد: 
با اين حال اعزام دانشجويان در دستور كار قرار دارد و قطعا 
دانشجويان با توجه به تعيين سهميه سازمان حج و زيارت در 
آينده نزديك، امسال به مكه مكرمه مشرف خواهند شد.اين 
مسوول با اعلام اين كه اولين دوره دانشجويان اعزامي مطابق 
معمول سال هاي گذشته در تيرماه خواهد بود، افزود: به دليل 
ايجاد موانع از سوي عربستان سعودي، اعزام دانشجويان 
دختر مجرد نيز با مشكل روبه رو بود كه در اين خصوص وزارت 
علوم پيشنهاد اعزام يك همراه محرم به همراه دانشجويان 
دختر را به سازمان حج و زيارت داده است كه در صورت 
تصويب، اجرايي خواهد شد.مديركل فرهنگي وزارت علوم 
با بيان اين كه ما نمي توانيم دانشجويان را از تشرف به خانه 
خدا محروم كنيم، افزود: اگر نياز باشد تا از سهميه آنها جهت 

همراهي محرم ها استفاده كنيم، اين كار را خواهيم كرد.

ادامه از صفحه اول
وي با اشاره به اين كه بر اين اساس براي اين موضوع و 
طرح بايد زيرساخت ها آماده باشد، اضافه كرد: ما بايد بدانيم 
چه برنامه  متنوعي براي دانش آموزان جاذبه دارد تا آن را 

طراحي كنيم.
رئيس پژوهشگاه مطالعات وزارت آموزش و پرورش 
تصريح كرد: اين كه ما در يك كلمه بگوييم وقتي تعطيلات 
كاملا  است،  دانش آموزان  نفع  به  يابد  كاهش  تابستان 
آماده  زيرساخت ها  اين كه  شرط  به  ولي  است  درست 
باشد و برنامه ريزي درستي براي پركردن اوقات فراغت 
دانش آموزان وجود داشته باشد تا اين طرح براي آنها جالب 

و انگيزه به مدرسه آمدن را ايجاد كند.
شورايعاليانقلابفرهنگيپيشقدمشد

هرچند بسياري از دانش آموزان، دانشجويان، معلمان و 
كارمندان با كاهش روزهاي تعطيل سال موافق نيستند اما 
به نظر مي رسد اين بار شوراي عالي انقلاب فرهنگي براي 
بررسي معضل تعطيلات زياد روزهاي سال به خصوص در 

مدارس و دانشگاه ها مصر است. 
حجت الاسلام محمد محمديان، رئيس نهاد نمايندگي 
با  اجراي طرحي  از  دانشگاه ها،  در  رهبري  معظم  مقام 
عنوان ساماندهي تعطيلات نوروزي و تابستاني در شوراي 
عالي انقلاب فرهنگي خبر داده و به ايسنا گفته است: براي 
جامعه اي كه بخواهد عقب ماندگي هاي چند صد ساله خود 
را جبران كند و خود را به سرعت تحولات جهاني رسانده و 
از آن پيشي گيرد، تحمل اين همه تعطيلات دور از انصاف 
است. بنابراين دلسوزان جامعه و طراحان برنامه هاي كلي 
جامعه بايد به اين نكته توجه كنند كه آيا با اين همه تعطيلات 

مي توان به آن جهش مورد نظر رسيد يا نه. 
وي با تاكيد بر اين كه موضوع كاهش تعطيلات كشور 
با بخشنامه و مباحث اينچنيني حل نمي شود، تصريح كرد: 
اين كه به كارمند خود بگوييم حتما بايد هفته دوم عيد سر 
كار باشد، مشكل موجود حل نمي شود. وقتي بستر كار وجود 
ندارد، آمدن كارمند در سر كار نيز نتيجه اي ندارد، جز اتلاف 

وقت و امكانات. 
رئيس نهاد نمايندگي مقام معظم رهبري در دانشگاه ها 
همچنين با اشاره به تعطيلي آموزش عالي و آموزش و پرورش 
به عنوان دو عنصر اساسي كشور با بيشترين مخاطب در 
روزهاي تعطيل، گفت: بدون ساماندهي تعطيلات آموزش 
عالي و آموزش و پرورش، بستر حل مشكل تعطيلات فراهم 
نخواهد شد. در واقع اين موضوع نيازمند يك بررسي بيشتر 
است و بايد راهكارهاي جديدتر تعريف شود كه اميدوارم 
اين موضوع در شوراي عالي انقلاب فرهنگي به شكل 

كارشناسانه تر پيگيري شود.
محمديان به تعطيلات طولاني مدت تابستان نيز اشاره 
كرد و گفت: تعطيلات تابستان به صورت مخفي است، 
ولي چون همانند عيد نيست كمتر به آن توجه مي شود. در 
تابستان جوانان ما كه سرمايه هاي اصلي كشورند،  يكباره 
سه تا چهار ماه كاملا تعطيل مي شوند. اما جاي اين سوال 
مطرح است كه مگر مي شود كساني كه دنبال رشد و ارتقا 

كشورند اين همه تعطيلات داشته باشند؟ 
به گفته وي، به غير از تعطيلات تابستاني آموزش و 
پرورش، اكثر دانشگاه ها و موسسات آموزش عالي كشور نيز 
در تابستان تعطيل هستند، در صورتي كه به غير از سه چهار 

استان كشور، مابقي استان ها در تابستان مي توانند فعال 
باشند كه در اين زمينه نيز بايد راهكاري انديشيده شود.

محمديان با بيان اين كه در زمينه تعطيلات موجود كشور 
يك طرح در شوراي عالي انقلاب فرهنگي مطرح شده 
است و دبيرخانه شورا نيز بر روي آن در حال فعاليت است، 
تصريح كرد: لذا علاوه بر تعطيلات نوروزي و تابستاني، در 
زمينه تعطيلاتي كه در طول سال به عناوين و مناسبت هاي 
مختلف مطرح مي شود نيز بايد تجديدنظر شود، چراكه اين 

تعطيلات فرصت هاي زيادي را از كشور سلب مي كند.
رئيس نهاد نمايندگي مقام معظم رهبري در دانشگاه ها 
در خاتمه و در عين حال با تاكيد بر اين كه البته مردم نيازمند 

نشاط و شادابي نيز هستند، گفت: بايد الزام كنيم كه افراد 
از مرخصي هاي خود نيز استفاده كنند، ولي اين مرخصي ها 
بايد در طول سال تقسيم و توزيع شود تا چرخ كشور تعطيل 

نشود و كشور حالت تعطيلي به خود نگيرد.
يكپنجمامسالتعطيلاست

سالي را كه به تازگي آغاز كرده ايم، با 52 روزجمعه و 
20 روز ايام شهادت، ولادت ائمه اطهار) ع( و مناسبت هاي 
گوناگون،72 روز تعطيلي دارد كه اين به معناي تعطيل 
بودن نزديك به يك پنجم روزهاي سال است. با وجودي 
كه گفته مي شود تعداد روزهاي تعطيل سال 89 از تعطيلات 
ساير كشورها بيشتر نيست، اما تراكم تعطيلات نوروز و 

تابستان ابتدا بيشترين آسيب را به نظام آموزش و سپس 
بخش هاي توليدي و صنعتي كشور وارد مي كند.

اين روند در دانشگاه ها تا آنجا پيش مي رود كه تا يك 
هفته بعد از تعطيلات تابستان و نوروز نيز كلاس هاي درس 
به طور منسجم برگزار نمي شود، درحالي كه وزارت علوم 
و روساي دانشگاه ها بر تشكيل قطعي كلاس ها تا آخرين 
روزهاي ترم تاكيد مي كنند اما تعطيلي توافقي بين استاد و 

دانشجو به امري عادي تبديل شده است.
تلاشهايبيفرجامبرايكاهشتعطيلات

شوراي عالي انقلاب فرهنگي در حالي براي چندمين 
بار كاهش تعطيلات را در دستور كار دارد كه در سال 86 
نيز وزارت كشور از پيشنهاد كاهش تنها دو روز از تعطيلات 
رسمي  خبر داده بود، در آن سال مصطفي پور محمدي، 
وزير وقت كشور در نامه اي به رئيس جمهور، پيشنهاد كرد 
كه، پنج روز از تعطيلات مذهبي و انقلابي كم و سه روز به 

تعطيلات اضافه مي شود.
در اين طرح قرار بود، تعطيلات روزهاي اربعين امام سوم 
شيعبان، 12 فروردين، سالگرد همه پرسي جمهوري اسلامي، 
15 خرداد، سالگرد دستگيري و تبعيد امام خميني )ره( در سال 
1342 و شهادت امام جعفر صادق، بنيانگذار مذهب شيعه 
جعفري از فهرست تعطيلات رسمي حذف شود و به جاي 
آن، روز تولد حضرت فاطمه، پنجم فروردين و يك روز پس 

از عيد فطر، به تعطيلات اضافه شود.
از  تعدادي  منفي  واكنش  با  البته  دولت  تصميم  اين 
نمايندگان مجلس و حتي تعدادي از علماي قم روبه رو شد 
اما دولت اعلام كرد با ارائه طرحي، تعطيلات رادر زماني ديگر 
ساماندهي خواهد كرد. زماني كه هيچ گاه فرا نرسيده است.

اما اين بار مجلس نيز همگام با شوراي عالي انقلاب 
فرهنگي دست به كار شده و خبر مي رسد كه طرح مشابهي 
براي ساماندهي تعطيلات در مجلس بررسي خواهد شد. 
عضو هيات رئيسه مجلس شوراي اسلامي بازنگري در 
تعطيلات رسمي در كشور را ضروري دانسته و مي گويد: 
در سال همت مضاعف و كار مضاعف قوه مقننه بايد طرح 

كاهش تعطيلات رسمي را در دستور كار قرار دهد.
اين كه بيان  با  سبحاني نيا  حسين   حجت الاسلام 

قوه مقننه پيگيري هاي لازم را در قالب طرح يا لايحه 
براي تحقق همت مضاعف و كار مضاعف انجام خواهد داد 
تصريح مي كند: در اين زمينه كاهش تعطيلات رسمي در 
كشور را بررسي خواهيم كرد چرا كه معتقديم بايد بهره وري 

در كشور افزايش يابد.
 افزايش تعطيلات به بهره وري صدمه وارد مي كند 
از اين رو در ايام فروردين ماه 13 روز با تعطيلات غير 
ضروري مواجه ايم به طوري كه برخي از دستگاه ها در 
اين ايام تعطيلات بازده اوليه را به عمل نمي آورند، بنابراين 
بازنگري در تعطيلات رسمي در سال همت مضاعف و كار 

مضاعف ضروري است.  
به هرحال اين روزها موضوع كاهش تعطيلات تابستاني 
و نوروز در دست بررسي است و اگر بازهم با مخالفت عده اي 
به فراموشي سپرده نشود شايد به نتيجه برسد، به خصوص 
اين كه اين بار به جاي كاهش، به ساماندهي روزهاي تعطيل 
سال اشاره شده و به نظر مي رسد بيش از كم كردن تعطيلات 
به جلوگيري از تجمع تعطيلات  در يك ماه يا فصل پرداخته 

خواهد شد.

ساماندهي تعطيلات  نوروزي و تابستاني در دستور كار مجلس و شوراي عالي انقلاب فرهنگي قرار گرفته است

طرح هايي براي كاهش تعطيلات

سازمان وظيفه عمومي نيروي انتظامي در اطلاعيه اي، 
سربازي خدمت  براي  را   1370 سال  متولد   مشمولان 

فرا خواند.
سازمان وظيفه عمومي نيروي انتظامي در اين اطلاعيه 
آورده است: مشمولان متولد سال 1370 و ماقبل آن كه در 
سال 1388 به وضعيت آنان رسيدگي شده و واجد شرايط 
اعزام به خدمت وظيفه عمومي شناخته شده اند، طي سال 

1389 به خدمت دوره ضرورت اعزام مي شوند.
تمام اتباع ذكور متولد سال 1371 موظفند در طول سال 
1389 جهت رسيدگي به وضعيت مشموليت خود با مراجعه به 
دفاتر پليس +10 در سراسر كشور، دفترچه راهنمايي خدمت 
وظيفه عمومي را دريافت و ضمن مطالعه دقيق آن متناسب با 
وضعيت خود، برگه هاي مربوط را تكميل كنند و مدارك لازم 

را به دفاتر مذكور جهت ثبت اطلاعات تحويل دهند.
چنانچه نيروهاي مسلح در سال 1389 و قبل از آن، اقدام 
به جذب و استخدام مشمولان متولد 1371 به عنوان كادر 
رسمي كرده اند، بايد مراتب را به سازمان وظيفه عمومي 

نيروي انتظامي اعلام كنند.
مشمولان متولد سال 1371مقيم خارج از كشور بايد 
براي تعيين وضعيت مشموليت خود به نمايندگي كنسولي 
يا سياسي دولت جمهوري اسلامي ايران در كشور محل 
اقامت و در صورت نبودن آن به نزديك ترين نمايندگي 
كنسولي يا سياسي دولت جمهوري اسلامي ايران به محل 
اقامت خود در خارج از كشور مراجعه كنند.  سازمان وظيفه 
عمومي همچنين از تمامي مراكز آموزش عالي و دانشگاه ها 
خواست براي مشمولان متولد سال 1371 شاغل به تحصيل 
در موسسات آموزشي مربوط، درخواست صدور معافيت 

تحصيلي به صورت كلي در قالب لوح فشرده كنند.
مشمولانمعافيت3برادرينگراننباشند

رئيس سازمان نظام وظيفه عمومي در پاسخ به دليل 
تاخير صدور كارت مشمولان طرح معافيت 3 برادري، سپري 
شدن مدت 9 ماه براي صدور كارت را به دليل جديد بودن اين 
طرح طبيعي دانست و گفت: مشمولان در صورت طولاني 
شدن اين پروسه زماني نگران صدور كارت معافيت نباشند.

سردار  زاده كمند در گفتگو با مهر، در پاسخ به دليل تاخير 
صدور كارت معافيت طرح 3 برادري افزود: اگر چه اين 
طرح از 15 خرداد سال گذشته در كشور آغاز شده اما چون 
طرحي جديد است رسيدگي به آن مراحل خاصي را مي طلبد 
و مشمولان در صورت طولاني شدن پروسه زماني نگران  

صدور كارت معافيت نباشند.
وي تصريح كرد: مشمولاني كه اصالت پرونده آنان در 
دريافت كارت معافيت سربازي تاييد شده و به هر دليلي 
از جمله استخدام نيازمند كارت معافيت هستند، مي توانند 
با مراجعه به سازمان نظام وظيفه تا زمان صدور كارت 
معافيت، گواهي معافيت دريافت كنند.زاده كمند گفت: هيچ 
محدوديتي براي خروج اين افراد از كشور وجود ندارد و مجوز 
خروج با اخذ ضمانت هايي با بار مالي پايين براي آنان صادر 
مي شود. وي ادامه داد: صدور كارت معافيت سربازي نيازمند 
استعلام از تمام رده هاي نيروهاي مسلح است و صدور 
كارت هاي معافيت در يك پروسه زماني بسيار مطلوب در 

حال انجام است.

 وزارت آموزش و پرورش ماه آينده در هفته معلم از هر
10 معلم كشور يك نفر را به عنوان نمونه معرفي مي كند.

اسدالله اسدي گرمارودي، رئيس مركز آمار، فناوري و 
نيروي انساني وزارت آموزش و پرورش، در اين باره گفت: 
ستاد مركزي بزرگداشت مقام معلم در 10 معيار ارزشيابي 
و انتخاب معلم نمونه هيچ گونه تغييري اعمال نكرده است 
و اين معيارها همانند سنوات قبل خواهد بود، اما در معيار 
شاخص هاي كمي امسال براي نخستين بار انتخاب معلمان 

50 درصد افزايش يافته است.
در سنوات گذشته از هر 15 معلم يك نفر از هر مدرسه 

انتخاب مي شد، در حالي كه امسال از هر 10 معلم، يك 
معلم به عنوان معلم نمونه انتخاب شده و هدف از اين تغيير 

افزايش جامعه معلمان نمونه بوده است.
رئيس مركز آمار، فناوري و نيروي انساني وزارت آموزش 
و پرورش تصريح كرد: ستاد بزرگداشت مقام معلم در جهت 
برگزاري هر چه بهتر اين مراسم از زمستان سال گذشته 
برنامه هاي خود را براساس دستورالعمل هاي وزارت آموزش 
و پرورش آغاز كرده و از 125 هزار و 580 مدرسه، انتخاب 

معلمان توسط اعضاي شوراي مدرسه آغاز شده است. 
به گفته وي، در مرحله اول در مجموع 80 هزار معلم 

در قالب 15 گروه از 714 شهرستان و منطقه كشور انتخاب 
شدند. 

اسدي گرمارودي گفت: از اين تعداد سه نفر اول هر گروه 
نامزد مي شوند كه نفر اول از ميان آن سه نفر به عنوان معلم 
نمونه منطقه و شهرستان انتخاب مي شود كه در اين مرحله 

7930 نفر انتخاب شده اند.
 وي افزود: در ستاد استان با داوري اي كه صورت مي گيرد، 
نفرات اول منطقه اي از 15 گروه مربوط با كسب بالاترين 
رتبه به عنوان فرد استاني انتخاب مي شوند كه در اين منطقه 

نيز 860 نفر به مرحله استاني راه يافتند. 

رئيس مركز سنجش آموزش پزشكي وزارت بهداشت 
گفت: نتايج اوليه آزمون مجدد دستياري دوره سي و هفتم 
كه روز 13 اسفند برگزار شد، تا پايان فروردين ماه اعلام 

مي شود.
دكتر جبرائيل نسل سراجي در گفتگو با مهر، افزود: كليد 
نهايي آزمون مجدد دستياري منتشر شده است و تلاش 
مي شود همراه با نتايج اوليه، كارنامه داوطلبان نيز منتشر 

شود.
وي اضافه كرد: روند انتخاب رشته و امكان انتخاب 100 
رشته براي داوطلبان آزمون دستياري تغييري نكرده است 

و فرم انتخاب رشته نيز همزمان با اعلام رتبه و كارنامه ها 
از طريق سايت مركز سنجش آموزش پزشكي در اختيار 

داوطلبان قرار مي گيرد.
سي و هفتمين دوره آزمون پذيرش دستيار تخصصي 
صبح پنجشنبه 29 بهمن ماه 88 با حضور 16 هزار و 648 
داوطلب در 34 حوزه امتحاني و 25 رشته تخصصي برگزار 
شد كه وزارت بهداشت پس از بررسي اعتراضات داوطلبان، 
به دستور وزير بهداشت، درمان و آموزش پزشكي آزمون 
برگزار شده را ابطال كرد و آزمون مجدد 13 اسفند برگزار 

شد.

به گفته دبير شوراي عالي ترافيك، آرم هاي طرح ترافيك 
از نيمه اول امسال به صورت روزانه و هفتگي به فروش 

مي رسد.
عبدالله جلالي در گفتگو با فارس با بيان اين كه آرم ها 
به صورت اينترنتي به فروش مي رسد، گفت: افراد از طريق 
اينترنت ثبت نام مي كنند و سپس آرم براي آنها صادر و به 
نشاني خانه افراد ارسال مي شود.به گفته وي ، قيمت آرم هاي 
روزانه 10 هزار تومان و قيمت آرم هاي هفتگي 60 هزار تومان 
است و آرم ماهانه صادر نمي شود. وي با بيان اين كه در مجموع 
بايد 92 هزار و 200 نفر وارد محدوده طرح ترافيك شوند، 

گفت: 10 درصد اين ظرفيت، اختصاص به آرم هاي روزانه و 
هفتگي دارد.به گفته دبير شوراي عالي ترافيك، حداكثر 9200 

نفر به صورت هفتگي يا روزانه وارد محدوده آرم مي شوند.
 همچنين به گفته رئيس پليس راهنمايي و رانندگي 
تهران بزرگ محدوده طرح ترافيك از 15 ارديبهشت به 
وسيله دوربين هاي الكترونيك كنترل مي شود. سرهنگ 
هادي هاشمي گفت: نصب دوربين هاي كنترل محدوده 
طرح ترافيك در مبادي ورودي از سوي شهرداري تهران 
در حال انجام است و تا پايان ماه كار راه اندازي سيستم به 

پايان مي رسد.

نتايجاوليهآزموندستياريتاپايانفرورديناعلامميشود آغازفروشآرمطرحترافيكروزانهازنيمهاولامسال

ادامه از صفحه اول
تا همه در امدادرساني توانمند شوند و همچنين بر لزوم 
طراحي سامانه اي متمركز، منظم و هماهنگ براي مديريت 

مقابله با بحران تاكيد كرد. 
رئيس جمهور با اشاره به وجود بيش از 500 محله در 
شهر تهران، بر لزوم افزايش تجهيزات امدادي و خدماتي 
در محلات تاكيد كرد و گفت: بايد در هر محله يك پايگاه 
امدادي ثابت مستقر شود، اگر حادثه اي پيش نيامد همه 
هزينه احداث اين پايگاه فداي يك تار موي يك نفر از مردم. 
اما اگر حادثه پيش آيد و كوتاهي كرده باشيم حسرت ابدي 

خواهيم خورد.
احمدي نژاد در همين زمينه مردم تهران را به زندگي 
در شهرهاي ديگر تشويق كرد و گفت كه دولت امكانات 
لازم را براي زندگي مردم تهران در نقاط ديگر كشور فراهم 

خواهد كرد.
وي افزود: وزرا موظفند امكانات لازم را براي كارمنداني 
كه مي خواهند از تهران منتقل شوند فراهم كنند و از آنها 
خواهند خواست براي ديگر اقشار مردم كه تصميم به رفتن از 
تهران به شهرهاي ديگر كشور  مي گيرند، امكانات تشويقي 

مانند وام ساخت مسكن در نظر بگيرند.

احمدينژاد:زلزلهدرتهرانجدياست
تهراني ها به زندگي در شهرهاي ديگر كشور فكر كنند
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پذيرشدانشجويدكتري
باآزمونهايسراسري

رئيس سازمان سنجش آموزش كشور و معاون آموزشي 
وزارت علوم، تحقيقات و فناوري از تغيير در نحوه پذيرش 
دانشجوي دكتري، حذف تدريجي آزمون كتبي تخصصي 
دانشگاه ها براي ورود به اين دوره و برگزاري آزمون عمومي 

سراسري خبر دادند.
محمدحسين سرورالدين در گفتگو با مهر افزود: تغيير 
در نحوه پذيرش دانشجو در دوره دكتري در دست بررسي 
است كه در صورت تصويب براي پذيرش دانشجو در اين 
دوره يك مرحله آزمون عمومي به صورت سراسري برگزار 
مي شود. پس از آن داوطلبان چند برابر ظرفيت به دانشگاه ها 

معرفي و با بررسي دانشگاه ها انتخاب مي شوند.
امتحان زبان  اوليه عمومي شامل  آزمون  افزود:  وي 
نيست، اما احتمال دارد با آزمون زبان يكي باشد يا اين كه به 

صورت جداگانه برگزار شود. 
رئيس سازمان سنجش آموزش كشور گفت: همچنين 
وزارت علوم طرح برگزاري اين آزمون چند بار در سال را 
در دست بررسي دارد تا اگر داوطلبي نتوانست نمره قبولي 

بگيرد، بتواند مجددا در امتحان شركت كند.
وي اظهار كرد: در حال حاضر هر دانشگاه براي پذيرش 
دانشجوي دكتري به صورت مستقل اقدام مي كند و اين 
آزمون نيز تنها يك بار در سال برگزار مي شود.سرورالدين 
اضافه كرد: اما با تصويب اين طرح، امتحان كتبي تخصصي 
كه در حال حاضر دانشگاه ها برگزار مي كنند، ديگر وجود 
آزمون  نصاب  نمره حد  كه  داوطلباني  و  داشت  نخواهد 
عمومي را دريافت كرده باشند براي ساير مراحل گزينش كه 

شامل مصاحبه مي شود، به دانشگاه ها مراجعه مي كنند.
وي درباره تغيير در برگزاري آزمون كارشناسي ارشد نيز 
گفت: براي آزمون كارشناسي ارشد تا كنون چيزي تصويب 
نشده اما هر آنچه تصويب شود به منظور تسهيل كار داوطلبان 

و حفظ استقلال دانشگاه هاست.
معاون آموزشي وزارت علوم، تحقيقات و فناوري نيز در اين 
زمينه به مهر گفت: در حال برنامه ريزي براي تغيير در نحوه 
پذيرش دانشجو در دوره دكتري هستيم و ممكن است اين 

شيوه براي سال آينده تحصيلي اجرايي شود.

اسنادثبتيتكبرگيميشود
پس از رونمايي از نخستين سند تك برگي كشور در هفته 
آخر اسفند 88، روز گذشته تويسركاني، رئيس سازمان ثبت 
اسناد و املاك از صدور اسناد تك برگي در يك چهارم واحدهاي 

ثبتي سراسر كشور در 3 ماهه نخست امسال خبر داد.
تمام  جايگزين  كه  اسناد  اين  »جام جم«،  گزارش  به 
اسناد 13 تا 32 برگي مي شوند، علاوه بر مطابقت با نمادهاي 
فرهنگ ايراني، مجهز به جوهرهاي مخصوص امنيتي، كاغذ 
مخصوص واترمارك و تكنيك هاي چاپ امنيتي روي كاغذ 
هستند. ضمن اين كه جامع و خوانا بودن اطلاعات، درك دقيق 
مالك از اطلاعات مربوط به مالكيت و درج اطلاعاتي مثل 
نشاني ملك، كدپستي، كد ملي، شناسنامه ملي سند و چاپ 

نقشه كاداستر در آن از ويژگي هاي مهم اين اسناد است.
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